



通告編號：21-22/058c

4月19日起的上課、課後活動及防疫安排

敬啟者：

教育局日前宣佈在香港中學文憑試主要科目完成考試之後，中學可以逐步恢復面授課堂，請各位留意以下安排。

A) 逐步恢復課堂安排

4月19日至5月6日，中一及中二按**上午網上授課時間表**上課。

5月10日開始中一及中二恢復**上午面授課堂**。

4月19日至4月29日，中三至中五按**上午網上授課時間表**上課。

5月3日開始中三至中五恢復**上午面授課堂**。

4月19日至6月9日，中一至中五同時需按**下午網上授課時間表**上課。

4月20日因有教師會議，故此暫停**下午網上課堂**。

5月5日至5月13日，因同學需要準備第二學期統測，故此暫停**下午網上課堂**。

由於部分老師需要擔任香港中學文憑試監考員，以下日子的課堂將會暫停：

4月25日及27日，中一至中三暫停上午及下午課堂。

4月22日、26日及28日，中四及中五暫停上午及下午課堂。

5月16日至5月18日為中一及中二**第二學期統測**。

5月16日至5月19日為中三至中五**第二學期統測**。

上午網上課堂時間表

時間	課節
8:30 – 9:10	第一節
9:10 – 9:15	小休
9:15 – 9:55	第二節
9:55 – 10:10	小息
10:10 – 10:50	第三節
10:50 – 10:55	小休
10:55 – 11:35	第四節
11:35 – 11:50	小息
11:50 – 12:30	第五節
12:30 – 12:35	小休
12:35 – 13:15	第六節

下午網上課堂時間表

	時間	課節
如上午為 網上授課	14:30 – 15:15	下午第一節
	15:15 – 16:00	下午第二節
如上午為 面授課堂	15:00 – 15:45	下午第一節
	15:45 – 16:30	下午第二節

上午面授課堂時間表

時間	課節
8:00 – 8:30	班主任節
8:30 – 9:10	第一節
9:10 – 9:15	小休
9:15 – 9:55	第二節
9:55 – 10:10	小息
10:10 – 10:50	第三節
10:50 – 10:55	小休

10:55 – 11:35	第四節
11:35 – 11:50	小息
11:50 – 12:30	第五節
12:30 – 12:35	小休
12:35 – 13:15	第六節

網上課堂將會採用 Zoom 或 Google Meet 進行，請同學更新至最新的版本。同學必須使用本校學生電郵登入，並以班別、學號、英文全名作為登入名稱，例如 “1E 38 Chan Tak Seng”，以便老師識別。老師會透過電郵或 Google Classroom 發放最新的課堂會議編號及密碼給同學，但切勿與其他人士分享編號及密碼。同學必須輸入密碼先進入虛擬等候室，待得到老師批准後才可進入課堂。一旦課堂開始，老師可能將課堂鎖定，防止其他人進入。遲到者有可能因為虛擬班房被鎖定而不能登入，故此同學務必準時出席課堂。同學必須每天要留意學校電郵及 Google Classroom 有關最新安排的通知。

網上課堂屬於正式課堂，所以每節均會點名，同學必須以開啟視像方式出席，以專心的態度上課。如因病請假，必需由家長或監護人致電通知校務處。如因突發技術困難未能登入課堂，家長應立即致電通知校務處，並且在復課後補交家長信。如果同學缺席網上課堂，校方最遲第二天會以 eClass Parent App 短訊通知家長。

B) 定期進行快速抗原測試

學校全體教職員及學生在每天回校前必須完成一次快速抗原測試，測試應在每天早上進行，相關人士在獲得陰性結果才能回校上班/上課。測試結果必須在每天回校前上載到 eClass app 的「健康申報」功能，才能回校上課。

如測試結果為陽性，相關人士不得回校，並應盡快通知學校及留在家中，他們亦須盡快於 24 小時內透過「2019 冠狀病毒快速抗原測試陽性結果人士申報系統」(<https://www.chp.gov.hk/ratp/>) 向衛生署申報。學校須每天早上收集所有教職員及學生的快速抗原測試陽性結果數據，並向衛生防護中心呈報結果。

教育局會為有經濟需要的學生提供快速抗原測試包，詳情有待教育局公佈。家長須按稍後公佈的指示依時報告檢測結果，學生才可回校。校方可能抽查個案，並要求覆檢。**若未能及時完成檢測，有關學生不能上課，學校會通知家長，盡快安排該學生回家。**

C) 有關家長及學童的防疫措施及課外活動規定

為抵禦肆虐的變種病毒，教育局於 1 月 20 日通知學校有關最新「疫苗通行證」的安排，由 2022 年 2 月 24 日起，除獲豁免人士外(包括學生)，所有幼稚園及中小學、在校園內提供服務人士及到訪者(包括家長)，須出示至少已接種第一劑 2019 冠狀病毒病疫苗的記錄，才可進入學校，否則不准進入學校範圍。**此外，教育局規定學生必須接種兩劑疫苗才可參與復課後的下午課後活動，基於上述考慮，教育局呼籲所有仍未接種疫苗的學生及家長盡快接種疫苗**，為校園和社區築起更有效的保護屏障，抵禦肆虐的變種病毒。

此外，所有教學及非教學人員、在校園內提供服務人士及到訪者，**必須使用「安心出行」流動應用程式進入學校**(獲豁免使用「安心出行」的人士除外)。學生進入學校範圍，則可獲豁免。

家長應採取防疫措施及留意子女的健康情況，若有不適，請立即進行快速檢測並尋求專業醫療建議。在暫停面授課堂期間，學校會繼續與家長和學生保持溝通，關心學生的學習及情緒需要，及為家長提供可行的協助，有需要安排輔導老師及社工協助同學。學校亦會時刻保持校園環境清潔衛生，並繼續嚴格遵照教育局及衛生防護中心的指引，切實執行各種防疫措施。

暫停面授課堂期間，校舍會保持開放，如有特別需要，家長可申請子女返回學校上課。如果在上網器材上有特別需要，亦可以聯絡本校尋求支援。家長請密切留意子女的身體及心理狀況，並且與老師保持緊密聯繫，緊守早前發出之防疫措施。我們會盡力提供適切的支援。亦請各家長繼續留意校方最新發出的信函及信息。

祝身體健康，願主的平安常與大家同在。

此致

各位家長/監護人

天主教郭得勝中學校長

韓思騁謹啟

2022 年 4 月 14 日



Notice Number: 21-22/058e
April 14, 2022

Dear Parents/Guardians,

Classes and Epidemic Prevention Arrangements from April 19

The Education Bureau recently announced that schools could resume onsite lessons after the core subject examination of HKDSE. Please pay attention to the following arrangement.

A) Resumption of lesson after the holidays

From Apr 19 to May 6, S.1 and S.2 will have lessons according to the **A.M. online lesson timetable**. Starting from May 10, S.1 and S.2 will have lessons according to the **A.M. onsite lesson timetable**.

From Apr 19 to Apr 29, S.3 to S.5 will have lessons according to the **A.M. online lesson timetable**. Starting from May 3, S.3 to S.5 will have lessons according to the **A.M. onsite lesson timetable**.

From Apr 19 to June 9, S.1 to S.5 will have lessons according to the **P.M. online lesson timetable**. On April 20, the P.M. lessons will be suspended due to the Staff Meeting. From May 5 to May 13, the P.M. lessons will be suspended for students to prepare for the Second Term Test.

As some teachers have to take up invigilation duties in the HKDSE, some of the lessons will be suspended:

On Apr 25 and 27, S.1 to S.3 A.M. and P.M. lessons will be suspended.

On Apr 22, 26 and 28, S.4 and S.5 A.M. and P.M. lessons will be suspended.

From May 16 to May 18, S.1 and S.2 will have the **Second Term Test**. From May 16 to May 19, S.3 to S.5 will have the **Second Term Test**.

A.M. online lesson timetable

Time	Period
8:30 – 9:10	1
9:10 – 9:15	Break
9:15 – 9:55	2
9:55 – 10:10	Recess
10:10 – 10:50	3
10:50 – 10:55	Break
10:55 – 11:35	4
11:35 – 11:50	Recess
11:50 – 12:30	5
12:30 – 12:35	Break
12:35 – 13:15	6

P.M. online lesson timetable

	Time	Period
With A.M. online lessons	14:30 – 15:15	P.M. Lesson 1
	15:15 – 16:00	P.M. Lesson 2
With A.M. onsite lessons	15:00 – 15:45	P.M. Lesson 1
	15:45 – 16:30	P.M. Lesson 2

A.M. onsite lesson timetable

Time	Period
8:00 – 8:30	Form Teacher Period
8:30 – 9:10	1
9:10 – 9:15	Break
9:15 – 9:55	2
9:55 – 10:10	Recess
10:10 – 10:50	3
10:50 – 10:55	Break
10:55 – 11:35	4
11:35 – 11:50	Recess
11:50 – 12:30	5

12:30 – 12:35	Break
12:35 – 13:15	6

Online classes will be conducted using Zoom or Google Meet, please update to the latest version. Students must use the school's student email to log in, and use the class, student number, and full English name as the login name, such as "1E 38 Chan Tak Seng", so that the teacher can identify it. The teacher will send the latest class meeting number and password to the students via email or Google Classroom. Please do not share the number and password with other people. Students must enter the password to enter the virtual waiting room first and can only enter the classroom after the teacher's approval. Once the class begins, the teacher may lock the class to prevent others from entering. Latecomers may not be able to log in because the virtual classroom is locked, so students must attend the class on time. Students must pay attention to school emails and Google Classroom for the latest arrangements every day.

The online class is a formal class, so each class will be called by name. Students are required to attend the class by turning on the video camera, and pay attention to the class. In case of sick leave, the parent or guardian must call the General Office. If you are unable to log in to the classroom due to technical difficulties, parents should call the General Office (2605 9033) immediately and submit a parent letter after the class resumes. Parents would be informed via eClass Parent App by the next day if their children were absent from the online class.

B) Regular rapid antigen tests

All staff and students of the school must complete a rapid antigen test before returning to school every day. The test should be carried out every morning, and the relevant person can only return to work/class after obtaining a negative result. The test results must be uploaded to the "Health Declaration" function of the eClass app before returning to school every day.

If the test result is positive, the relevant person is not allowed to return to school for work/lessons and should inform the school as soon as possible and stay at home. They should report to the Department of Health via the "Declaration System for individuals tested positive for COVID-19 using Rapid Antigen Test" (<https://www.chp.gov.hk/ratp/>). Schools are required to collect data on positive rapid antigen test results from all staff and students every morning and report the results to the Centre for Health Protection.

The Education Bureau will provide rapid antigen test kits for students with financial needs. Details will be announced by the Education Bureau. Parents are required to report test results on time according to the instructions to be announced later before students can return to school. School may spot-check cases and request a review. If the test is not completed on time and the student cannot attend lessons, the school will notify the parents and arrange the student to go home as soon as possible.

C) Anti-epidemic measures for parents and school children and requirements for Extra-curricular Activities

In order to defend against the raging variant virus, the Education Bureau notified schools on 20 January 2022 about the latest "Vaccine Pass" arrangement. From 24 February 2022, except for those who are granted exemptions, all teaching and non-teaching staff, persons providing on-campus services and visitors would be required to present vaccination records of at least the first dose of COVID-19 vaccine prior to their entry into school premises. **In addition, the Education Bureau stipulates that students must receive two doses of the vaccine before they can participate in the afternoon after-school activities after the resumption of classes. Based on the above considerations, the Education Bureau calls on all students and parents who have not been vaccinated to be vaccinated as soon as possible** to build a more effective protective barrier for the campus and community against the raging variant virus.

In addition, all teaching and non-teaching staff, those providing services on campus, and visitors must use the "LeaveHomeSafe" mobile app to enter the school (except persons who are exempted from using "LeaveHomeSafe"). Students entering school premises are exempted.

Parents should take preventive measures and pay attention to the health of their children. If your child feels unwell, please take a rapid test and seek professional medical advice immediately. During the suspension of face-to-face classes, the school will continue to maintain communication with parents and students, care about students' learning and emotional needs, and provide parents with feasible assistance. The school will also keep the campus environment clean and hygienic at all times, and continue to strictly follow the guidelines of the Education Bureau and the Centre for Health Protection, and implement various anti-epidemic measures.

During the suspension of face-to-face classes, the school premises will remain open. If there are special needs, parents can apply for their children to return to school. If you have special needs on Internet equipment, you can also contact our school for support. Parents, please pay close attention to the physical and psychological conditions of your children, keep contact with teachers, and abide by the epidemic prevention measures issued earlier. We will do our best to provide appropriate support including referral to counselling teachers and social workers. Parents please continue to pay attention to the latest letters and information issued by the school.

Wishing you good health, may the peace of the Lord be always with you all.

Blessings,
Steven Hon
Principal